



University of Basrah College of Nursing



Research Title:

Relationship between Loneliness and Self-esteem among Nursing College Students at Basrah University

Students:

Nabaa Mohammed Hussien, Zahraa Hamid Abdel-Reda

Supervised by:

Assistant Lecturer: Doaa Mohammed Bachi

Abstract

Background: Loneliness plays an important role in investigating the psychological process of human feelings and behaviors with regard to the formation and maintenance of social relationships. Self-esteem was significantly predictive of loneliness following the college adjustment period

Objectives: To Assess the Level of Loneliness and Self-Esteem Among Nursing College Students. And to determine the Relationship Between Loneliness and Self-Esteem Among Nursing College Students, also to Find Out Relationship Between Loneliness of Nursing Students and Their Socio- Demographic Characteristics.

Methodology: A descriptive cross-sectional study was conducted at College of Nursing University of Basra. Non probability (purposive sample) sample of 195 students in Nursing College of Basra University from different grade. A questionnaire designed by the researcher, scales were adopted and modified through extensive review of relevant literature.

Results: The results demonstrate that students had Moderate level and self-esteem is Moderate level. The results demonstrated that there was a negative relationship between the level of self-esteem and the levels of loneliness.

Conclusions: There was moderate level of loneliness and self-esteem among students. There was a negative relation between loneliness and self-esteem as high level of self-esteem leads to decreasing loneliness among students.

Recommendation: Establishing Counseling center or psychiatric clinic at faculty of nursing to identify the students with Psychological problems at early stage. There must be lectures to enhance self-confidence and how to overcome shyness that leads to non-participation, interaction, and the formation of relationships and friendship.

جامعة البصرة
كلية التمريض

عنوان البحث:

العلاقة بين الشعور بالوحدة وتقدير الذات لدى طلبة كلية التمريض في جامعة البصرة

الطلاب:

نبع محمد حسين ، زهراء حامد عبد الرضا

بإشراف

المدرس المساعد: دعاء محمد باجي

الملخص

الخلفية: تلعب الوحدة دوراً مهماً في التحقيق في العملية النفسية للمشاعر والسلوكيات الإنسانية فيما يتعلق بتكوين العلاقات الاجتماعية والحفاظ عليها. كان تقدير الذات ينبئ بشكل كبير بالوحدة بعد فترة تعديل الكلية

الأهداف: تقييم مستوى الشعور بالوحدة واحترام الذات لدى طلبة كلية التمريض. ولتحديد العلاقة بين الوحدة واحترام الذات بين طلاب كلية التمريض ، وكذلك لاكتشاف العلاقة بين عزلة طلاب التمريض وخصائصهم الاجتماعية والديموغرافية.

المنهج: أجريت دراسة وصفية مقطعية في كلية التمريض جامعة البصرة. عينة غير احتمالية (عينة هادفة) قوامها ١٩٥ طالب وطالبة في كلية التمريض جامعة البصرة من درجات مختلفة. استبيان صممه الباحث ، تم اعتماد المقاييس وتعديلها من خلال مراجعة واسعة للأدبيات ذات الصلة.

النتائج: أظهرت النتائج أن مستوى الطلاب لديهم مستوى معتدل وأن تقدير الذات متوسط. وأظهرت النتائج وجود علاقة سلبية بين مستوى احترام الذات ومستويات الوحدة.

الاستنتاجات: كان هناك مستوى معتدل من الشعور بالوحدة واحترام الذات بين الطلاب. كانت هناك علاقة سلبية بين الوحدة وتقدير الذات حيث يؤدي المستوى العالي من احترام الذات إلى تقليل الشعور بالوحدة بين الطلاب.

التوصيات: إنشاء مركز إرشاد أو عيادة نفسية بكلية التمريض للتعرف على الطلاب الذين يعانون من مشاكل نفسية في مرحلة مبكرة. يجب أن تكون هناك محاضرات لتعزيز الثقة بالنفس وكيفية التغلب على الخجل الذي يؤدي إلى عدم المشاركة والتفاعل و تكوين العلاقات والصداقة.